Соревнование 
«Знатоки английского языка. Готовимся к ЦТ/ЦЭ» 
(10-11 класс)
Условия игры:

1. В игре принимает участие 2 команды. В каждой команде по 7-8 человек.

2. Конкурс №1. Глагол. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Время выполнения задания 7 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно. 
3. Конкурс №2. Артикль. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Команды должны выбрать правильный ответ из предложенных вариантов. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Время выполнения задания 5 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно.
4. Конкурс №3. Социокультурная компетенция. Команды должны выбрать правильный ответ из предложенных вариантов. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Время выполнения задания 5 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно.
5. Конкурс №4. Словообразование. Прочитайте текст (1-4). Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. Запишите его в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Время выполнения задания 5 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно.
6. Конкурс №5. Лишнее слово. Прочитайте текст (1, 2). Выпишите по два лишних слова под каждым номером. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Время выполнения задания 6 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно.
7. Конкурс №6. Вставка пропущенного слова. Прочитайте текст. Заполните каждый из пропусков только одним словом, подходящим по смыслу. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Время выполнения задания 6 минут. Команда, первой выполнившая задание, получает 1 балл дополнительно.
8. Конкурс №7. Перевод фрагмента. Translate the words in brackets into English. Задача команд – дать правильный ответ на грамматический вопрос. Каждый правильный ответ оценивается в 1 балл. Общее количество вопросов – 10.

9. Подведение итогов и объявление результатов всей игры. 
Конкурс №1
Глагол
Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
There were e-books readers before the Amazon Kindle, but the Kindle was the first to become popular around the world. Reasonable price (l) ... a big part of the Kindle line's appeal. Since it first (2) ... in 2007, millions of Kindles have been sold and Amazon now sells more e-books than paper books. The Kindle (3) ... you access to digital books and provides the best method for reading them and that's what drives the Kindle on. When it was time to give the Kindle a name, Amazon's founder, Jeff Bezos, (4) ... Michael Cronan to try to think of one. Cronan, who was an American designer, also had a business that created names for companies and products. Bezos told him that he didn't want a high-tech name. Amazon's customers loved traditional paper books and Bezos didn't want to annoy them. A lot of different names (5) ..., but he finally chose 'kindle', which means 'to light a fire'. Cronan thought that this (6) ... people of the excitement they feel when they (7) ... their favourite book. The name was also inspired by a line from French novelist Victor Hugo: 'to read is to light a fire'.

l. 1) was always been       2) had always been     3) was always being                     4) has always been       5) is always being 

2. 1) is appeared
   2) was appearing           3) has appeared


      4) was appeared        5) appeared

3. 1) is given
2) had given
  3) was given
      4) was giving
         5) gives

4. 1) was asked
2) has asked
  3) was asking
      4) asked


         5) had asked

5. 1) were considered      2) were considering      3) have considered                      4) considered         5) had considered

6. 1) will remind
  2) would remind         3) is reminding       4) has reminded                     5) was reminded

7. 1) are enjoyed
2) had enjoyed
           3) are enjoying
                              4) will be enjoyed              5) were enjoyed

1. 4
2. 5
3. 5
4. 4
5. 1
6. 2
7. 3
Конкурс №2
Артикль
Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
(1) People today lead busy lifestyles, and this means it can be hard to fit ... regular exercise routine into their daily schedule. Nevertheless, setting aside time to keep fit is vitally important. A useful suggestion would be to work out exactly what spare time you have and what exercise you intend to do, and then stick to ... schedule.

(2) It would also help if employers could be persuaded to provide gym facilities at ... work. This is ... growing trend in the workplace, as bosses realise that fit and healthy employees contribute more to their jobs.

(3) By having such facilities, workers could take ... advantage of their lunch breaks to do some exercise. In ... conclusion, if someone really wants to stay fit and healthy, they will find a way, even when time is short.

1. 1) a, the
2) the, a
3) the, —
4) —, a        5) a, —

2. 1) the, the
2) a, the
3) —, —
4) —, a
5) the, —

3. 1) the, the
2) —, —
3) an, a
4) an, the
5) the, a

1. 1
2. 4
3. 2
Конкурс №3

Социокультурная компетенция

(1) Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной реплике-стимулу.

I'd like to send an application for that part-time job.


1) No, none at all.
3) It serves you right.


2) That's good.
4) My pleasure.

(2) Выберите ответную реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.

No need to be sorry.

1) It's time for us to leave.

2) May I ask you for a favour?

3) Please, forgive me if you can.

4) Do you mind if I close the window?

(3) Установите соответствие между репликами-стимулами 1-4 и ответными репликами А-Е. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Одна ответная реплика (А-Е) является лишней.
	1) We aren't having a holiday this year.
	A) Let's have a break then.

	2) I simply can't stand  the sight of him.
	B) How come? Can't you afford it?

	3) I'm starving.
	C) What a pity!

	4) I'm sorry to say, but we haven't come to any decision yet.
	D) We must admit, we can't either.
E) Please go on - I didn't mean to interrupt you.


1) 1E 2C 3B 4D
2) 1C 2E 3A 4B
3) 1A 2B 3C 4E
4) 1B 2D 3A 4C

(4) Расположите реплики так, чтобы получился связный диалог. Выберите один из предложенных вариантов ответа
A. Well, school is something you have to do even if you hate it, but this is something that we all want to do.

B. How are you enjoying your time at the BRIT school (the London School for Performing Arts and Technology)?

C. What has been the best thing so far?

D. I'm still amazed that I was chosen. I've always wanted to be an actress and thought that this would help me out a bit.

E. Music technology – there's a programme where you can sample music and mix your own song.

F. How is it different from a normal school?

1) BEFDCA
2) BDFACE
3) FECABD
4) FDBECA

1. 2
2. 3

3. 4

4. 2

Конкурс №4
Словообразование

Прочитайте текст (1-4). Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. Запишите его в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить.
TIGHT, ENTHUSIAST, YEAR, PSYCHOLOGY

Summer is in the air and it's only natural for people to feel good and (1) ... about going on holiday. Everyone needs to relax and get away, so they try to use their (2) ... leave in the best possible way. Needless to say, getting away and escaping from your routine reduces stress. Any (3) ... will tell you of the benefits a holiday offers. So, even if you have to (4) ... your belt in order to afford a holiday, do it. In the end, it's worth it!

1. enthusiastic 
2. yearly
3. psychologist\ psychologists
4. tighten
Конкурс №5
Лишнее слово

Прочитайте текст (1, 2). Выпишите по два лишних слова под каждым номером.
(1) I spend about half of my time in my office, and the other half in court. I don't have customers. I have clients. They come to me with legal problems and I represent them. It's a so very demanding job, because you feel it responsible for what happens to your clients, but it is also very satisfying.

(2) One of my clients was recently arrested for a crime he hadn't committed, and I was able to persuade the police what they'd made a mistake. It's a great feeling helping people when they there are in trouble.

1. so
it

2. what
   there

Конкурс №6

Вставка пропущенного слова

Прочитайте текст. Заполните каждый из пропусков только одним словом, подходящим по смыслу.
These days, everyone is talking about how important exercise is for our health. Usually, people recommend that young people get involved in team sports, due (1) ... the many social benefits they offer. But there are also a lot of sports that teens can do (2) ... themselves. You can practise an individual sport when it suits you. (3) ... this reason, it is easy to exercise because there is no need to arrange a time to train with others. On the other hand, you have fewer opportunities to make friends. As a result, you might feel lonely sometimes. All (4) ... all, the independence that practising an individual sport can give young people easily outweighs the disadvantages of doing an activity on their own. 

1. to

2. by

3. For

4. in 

Конкурс №7
Перевод фрагмента

Translate the words in brackets into English.
1. The previous job gave him ... (мало) opportunities to travel.
2. Everyone felt embarrassed, ... (не так ли)?
3. He has... (сделал) a fortune selling property in Spain.
4. Will you ... (сделать) me a favour?
5. ... (Никто) of my parents wanted me to marry him.
6. I can't stand their quarrels! In fact, they argue... (через день).
7. I don't think this ... (имеет) sense.
8. He can hardly be of much help... (тоже).
9. Could you ... (одолжить) me some money?
10. I don't like... (одалживать) things from anybody.
1. few
2. didn’t they
3. made
4. do
5. Neither
6. every other day
7. makes
8. either
9. lend
10. borrowing
